

NEWSletter MMC e.V.

April/2024

VereinOnline: Because communication is almost everything

Our newsletter in April is all about communication: whether it's data storage, member profiles, appointment previews, PR activities or email exchange: In these times of active background work, our digital MMC club platform is becoming more and more the focus of us users. In a conversation with our "helmsman" behind it, Christian Fischer also made us aware of other functions such as the exchange of ideas within the working groups and the messenger function. More on this below.

News from the captain deck:

Here we provide information about the main project and progress on the sub-projects from the board's perspective.

- **MMC general meeting:** Some resolutions were passed at the annual meeting on March 18th; There were also two lectures - you can find the minutes here:

<https://tinyurl.com/5xvepwrn>

- **Website:** The new 3Ship.cruises website with videos is under construction – and already "exudes" feeling and professionalism in the design.

- **Sub-projects:** Further progress has been made in the background; more on this when everything is ready.

News from the teams:

Teamwork to achieve set goals on time and with a wealth of ideas characterizes our work:

- **VereinOnline (conversation with Christian Fischer):**

- Every club and team member (78 people are currently registered) should download the app for VereinsOnline (Android/iPhone), because this tool will play a central role in internal communication and file management in the future. The idea is, among other things, to allow our previous exchange of information and opinions to take place via WhatsApp via the club app.

- Please go to the website www.vereinonline.org/MMC_eV and register. Under "My Profile" you will then find "My App Access" on the right.

- Please then provide the member profile and the questions we answer, among other things, for the accompanying book, which is currently being written by Thomas Menthe as the author.

- Important functions include: Member overview, email exchange, document storage, club contributions, invoice and receipt management.

- IS there anything else MISSING here?

- **PR:** We want to continue the social media campaign to introduce our members to themselves via a 3-5 minute video (templates for this can be found on our 3Ship Facebook page or in VereinOnline). Our request to those like Christian, Beate, Waldemar and others who have not yet submitted a contribution to HW: It would be nice if we could continue the series with new videos in May.

Dates (times in GMT): no

NEWSletter MMC e.V.

April/2024

VereinOnline: Denn Kommunikation ist fast alles

Unser Newsletter im April steht ganz im Zeichen der Kommunikation: Egal ob Datenablage, Mitgliederprofil, Terminvorschau, PR-Aktivitäten oder E-Mail-Austausch: Unsere digitale MMC-Vereinsplattform rückt in diesen Zeiten der aktiven Hintergrundarbeit mehr und mehr in den Fokus von uns Anwendern. Im Gespräch mit unserem „Steuermann“ dahinter hat uns Christian Fischer auch auf die weiteren Funktionen wie Ideenaustausch innerhalb der Arbeitsgruppen und die Messengerfunktion aufmerksam gemacht. Mehr dazu unten.

Neues vom Kapitänsdeck:

Hier informieren wir aus Sicht des Boards über das Hauptprojekt und über Fortschritte bei den Sub-Projekten.

- **MMC-Generalversammlung:** Auf der Jahresversammlung am 18. März wurden einige Beschlüsse gefasst; außerdem gab es zwei Vorträge – das Protokoll findet ihr hier: <https://tinyurl.com/5xvepwrn>
- **Webseite:** Die neue 3Ship.cruises-Webseite mit Videos ist im Aufbau – und „atmet“ bereits im Entwurf Feeling und Professionalität aus.
- **Sub-Projekte:** Im Hintergrund sind weitere Fortschritte erzielt worden; mehr dazu, wenn alles spruchreif ist. -

Neues von den Teams:

Teamarbeit, um abgesteckte Ziele zeitlich auf den Punkt und mit Ideenreichtum zu erreichen, kennzeichnen unsere Arbeit:

- **VereinOnline (Gespräch mit Christian Fischer):**
 - Jedes Vereins- und Teammitglied (derzeit sind 78 Personen registriert) sollte die App für VereinOnline (Android/iPhone) herunterladen, denn dieses Tool wird künftig eine zentrale Rolle bei der internen Kommunikation und dem Dateimanagement spielen. Gedacht ist u. a. daran, unseren bisherigen Informations- und Meinungsaustausch via WhatsApp über die Vereins-App laufen zu lassen.
 - Dazu bitte auf die Webseite www.vereinonline.org/MMC_eV gehen und sich anmelden. Unter „Mein Profil“ findet sich dann rechts der „Mein App-Zugang“.
 - Bitte dann das Mitgliederprofil und die Fragen, die wir u. a. für das Begleitbuch, das von Thomas Menthe als Autor gerade geschrieben wird, ausfüllen.
 - Wichtige Funktionen sind u. a. Mitgliederübersicht, Mailaustausch, Dokumentenablage, Vereinsbeiträge, Rechnungs- und Quittungsmanagement.
- **PR:** Wir wollen die Social Media-Kampagne zur Selbstvorstellung unserer Mitglieder per 3-5 Minuten-Video weiterführen (Vorlagen dazu auf unser 3Ship-Facebook-Seite bzw. in VereinOnline). Unsere Bitte an diejenigen wie Christian, Beate, Waldemar und andere, die bisher noch keinen Beitrag bei HW eingereicht haben: Es wäre schön, wenn wir die Reihe mit neuen Videos im Mai fortsetzen könnten.

Termine (Uhrzeiten in GMT):

keine